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 AKADEMICKÝ SENÁT 
  
  

V Praze dne 6. května 2025 
UKPF/289077/2025 

Zápis z 8. zasedání Ekonomické komise Akademického senátu Právnické fakulty UK 
konaného dne 6. května 2025 od 13:00 hod. 

Přítomni:  Čech, Hurychová, Chmela, Linzer, Malý, Nedzbala, Sedláček, Tomášek 

Omluveni:  Brída, Milichovský, Říha, Sobotka, Wenkeová 

Hosté: Boháč, Hájek, Sojka, Kovářová, Čerychová, Hrubešová, Bednáriková, Voňavková, 
Fialová, Vodenka 

Předseda ekonomické komise kol. doc. Sedláček přivítal všechny přítomné, potvrdil usnášeníschopnost 
komise a představil program zasedání. 

Program: 

1. Úvod, informace z AS UK a EK AS UK 
2. Zpráva o hospodaření PF UK za rok 2024 
3. Stipendijní fond PF UK na rok 2025 
4. Nastavení mezd na PF UK 
5. Investiční akce PF UK – fasády a okna 
6. Různé 

1. Úvod, informace z AS UK a EK AS UK 

Kol. doc. Sedláček v úvodu představil jednotlivé body programu, které stručně okomentoval a vyzval 
k připomínkám. Žádné připomínky vzneseny nebyly. Následně předal slovo kol. Bc. Čechovi, který 
představil oblasti týkající se ekonomické agendy a hospodaření s majetkem univerzity, kterým se 
pravidelně věnuje na zasedáních AS UK. Primárně se věnuje oblasti odměňování a pracovněprávních 
vztahů, kde apeluje na dodržování spravedlivého odměňování. Univerzita v této oblasti přijala vnitřní 
mzdový předpis, který zakotvuje jednotné mzdové tarify. V současné době jsou na jiných fakultách 
vysoké nenárokové složky mzdy a nerovnost v odměňování proto stále přetrvává. AS UK na svých 
zasedání opakovaně vyzval vedení univerzity k provedení externího auditu agendy odměňování 
neakademických pracovníků. Vedení univerzity tento audit zatím stále nerealizovalo. Na zasedáních 
AS UK byl také diskutován sociální fond a výše příspěvku do sociálního fondu. Momentálně přetrvávají 
velké rozdíly ve výši příspěvku do sociálního fondu, protože na některých fakultách je tento příspěvek 
ve výši 500 Kč a na jiné fakultě 2 500 Kč. Kol. Bc. Čech upozorňuje, že takové rozdíly jsou v rozporu 
se zákoníkem práce, protože nepředstavují rovné zacházení se zaměstnanci. Na zasedání Komise pro 
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třetí roli AS UK se věnoval také problematice zveřejňování pracovních inzerátů a mzdových rozpětí. 
V této souvislosti bylo přijato usnesení, aby se u zveřejňovaných pracovních inzerátů vždy uvádělo 
mzdové rozpětí, kterého je možné na dané pracovní pozici dosáhnout. Dále bude AS UK projednávat 
změnu Statutu UK, který má nově upravovat problematiku hospodaření s majetkem univerzity. V rámci 
této změny byl ze Statutu odstraněn kontrolní mechanismus týkající se pronájmu velkých nemovitostí, 
který v současné době musí schvalovat také AS UK. Kol. Bc. Čech proto předložil pozměňovací návrh, 
který zachovává kontrolní mechanismus pro nájem nemovitého majetku nad 500 m2 a současně délkou 
nájmu nad 6 měsíců. Tento kontrolní mechanismus by s ohledem na požadovanou délku nájmu neměl 
dopadat na konference. Kontrolní mechanismus nepovažuje za velkou administrativní zátěž, a proto by 
rád v rámci transparentnosti tento mechanismus zachoval. Zároveň navrhl EK AS PF UK přijmout 
usnesení na podporu zachování kontrolního mechanismu. Následně kol. doc. Sedláček otevřel rozpravu 
ve které prof. Boháč souhlasil s nerovností v rámci odměňování, ale zmínil také omezené mzdové 
prostředky, které má PF UK k dispozici. Ohledně zveřejňování mzdového rozpětí v inzerátech uvedl, 
že v poslední době byl tento údaj zveřejňován pouze skrytě v rámci filtrování podle výše ohodnocení 
při vyhledávání inzerátů. Rozpětí mzdového ohodnocení nebylo zveřejňováno primárně z důvodu obavy 
o následný nízký zájem o pracovní pozici. Dále informoval, že v současné době PF UK poskytuje 
příspěvek do penzijního fondu ve výši 1 500 Kč měsíčně. Tato výše příspěvku je udržitelná pouze do 
konce roku 2026. Do budoucna se proto bude muset řešit snížení tohoto příspěvku nebo zvolit jiný zdroj 
financování. Kol. Bc. Čech dále uvedl, že se bude hlasovat o principech rozdělování příspěvků na UK. 
Tento materiál představuje rozpočtová pravidla, na jejichž základě se rozdělují státní finanční 
prostředky, které vysoká škola obdrží na vzdělávací činnost. Pro PF UK to představuje hlavní zdroj 
příjmů a je proto klíčové, aby byly principy rozdělování spravedlivě nastaveny. V současné době 
principy rozdělování zvýhodňují přírodovědní obory. Systém rozdělování je poměrně zastaralý a trvá 
proto na předložení změny, která narovná finanční prostředky humanitně sociálně vědním fakultám. 
Prof. Boháč reagoval, že vyřešení problému spravedlivého rozdělování finančních příspěvků lze docílit 
reformou KENů. Současný systém zvýhodňuje fakulty s vyšším počtem samoplátců a je nespravedlivý, 
neboť tyto fakulty jsou financovány nejen z jejich poplatků, ale zároveň z tohoto důvodu získávají i 
vyšší podíl na příspěvku podle ukazatele K.  

Usnesení č. 8/1: 

„Ekonomická komise AS PF UK vyjadřuje podporu pozměňovacímu návrhu k novele Statutu 
UK, který předložili členové AS UK Jakub Čech a David Greger, a který upravuje projednávání 
„velkých“ nájemních smluv akademickým senátem UK.“ 

(7 pro, 0 proti, 0 zdrž.) 

2. Zpráva o hospodaření PF UK za rok 2024 

Kol. doc. Sedláček uvedl tento bod a poděkoval Bc. Hájkovi a Ing. Schmidtové za zpracování zprávy o 
hospodaření PF UK za rok 2024. Zprávu o hospodaření také projednalo dne 28. dubna 2025 kolegium 
děkana s kladným stanoviskem. Následně Bc. Hájek představil stručně náklady a výnosy za rok 2024. 
Skutečné náklady za rok 2024 byly ve výši 363 320 tis. Kč a příjmy ve výši 364 376 tis. Kč.  
Hospodářský výsledek v roce 2024 představoval 1 056 tis. Kč. Finanční příspěvky v ukazatelích 
„A+K“, „F“ a „I“ nebyly zcela vyčerpány a zbývající finanční prostředky ve výši 16 610 tis. Kč byly 
proto převedeny do fondu provozních prostředků. Následně okomentoval některé náklady, které byly 
čerpány v podstatně rozdílné výši, než bylo plánováno. V rámci rozpravy kol. Linzer do budoucna 
doporučil rozšířit zprávu o hospodaření o podklady, které by popisovaly přesnou výši obdržených 
finanční příspěvků na doktorandy pro zlepšení a optimalizaci počtu přijímaných doktorandů. Dále se 
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kol. Bc. Čech dotazoval na finanční dopad účasti studentů jiných fakult na předmětech vyučovaných na 
PF UK. Prof. Boháč reagoval, že tito studenti se zohledňují v rámci mezifakultní prostupnosti studia 
v ukazateli „K“. V rámci tohoto ukazatele za studenty z jiných fakult za rok 2025 PF UK obdrží finanční 
prostředky ve výši 853 662,72 Kč. Následně byly diskutovány výnosy ve zprávě o hospodaření PF UK. 
Kol. doc. Sedláček zmínil, že došlo k navýšení výnosů z pronájmu prostor budovy a také došlo k 
navýšení výnosu z automatů umístěných na chodbách PF UK. Kol. Linzer doplnil, že bylo vyhověno 
zájmu společnosti Coca-Cola o umístění více automatů v budově PF UK, a proto došlo k navýšení 
výnosů. Dále zmínil, že v prostorách studentských kolejí se zavádějí i automaty na hotová jídla. 
Prof. Boháč doplnil, že se v současné době Menza Právnická plánuje nabízet také večeře v bufetu. 
V souvislosti s občerstvením na PF UK kol. Bc. Čech uvedl, že do budoucna podporuje i víkendové 
obědy v Menzách UK a poskytnutí kávovarů do odpočinkové místnosti pro studenty. Mgr. Čerychová 
doplnila k automatům, že s nárůstem automatů je spojen i nárůst plastů, což není v souladu s trendem 
udržitelnosti, který univerzita prosazuje. 

Usnesení č. 8/2: 

„Ekonomická komise AS PF UK doporučuje AS PF UK schválit závěrečnou zprávu o hospodaření 
PF UK za rok 2024.“ 

(8 pro, 0 proti, 0 zdrž.) 

3. Stipendijní fond PF UK na rok 2025 

Kol. doc. Sedláček uvedl tento bod a předal slovo prof. Boháčovi, který upozornil na jednu změnu ve 
stipendijním fondu týkající se finanční částky ve výši 1 600 000 Kč na doktorandská stipendia. Reálná 
výše finančních prostředků na doktorandská stipendia byla nižší, než se předpokládalo. Nový prezenční 
doktorand bude mít stipendium ve výši 25 000 Kč, kombinovaný doktorand bude mít stipendium ve 
výši 12 500 Kč a stávající doktorandi stipendium ve výši 19 000 Kč. Předpokládané příjmy stipendijního 
fondu jsou ve výši 20 MIO Kč a výdaje 21 MIO Kč.  

4. Nastavení mezd na PF UK 

Kol. doc. Sedláček uvedl tento bod a předal slovo prof. Boháčovi, který představil aktuální data za rok 
2023 a 2024 týkající se financování mezd. Prezentoval také průměrný počet pracovních úvazků na 
PF UK. Pokles pracovních úvazů je zapříčiněn poklesem počtu akademiků. Současná průměrná měsíční 
mzda akademiků činí 60 706 Kč. Průměrná mzda administrativy činí 42 478 Kč. Od prvního července 
2025 se počítá s navýšením mezd akademiků i administrativy. Dále představil zdroje pro navýšení mezd 
za rok 2025. Primární zdroje pro zvýšení mezd jsou navýšený příspěvek ukazatele A+K o 20 MIO Kč 
oproti roku 2024, rezerva ve fondu provozních prostředků, více finančních prostředků z Cooperatia, 
snižování počtu úvazků a DPP, nové externí granty a příjmy z LL.M. kurzů. Navýšení mezd musí 
respektovat nové mzdové tarify UK a současně deklaroval, že mzda nikomu neklesne, ale ne všem se 
zvýší. Bude také zaveden nový systém příplatků za vedení, nové pravidlo pro vnořování úvazků a 
zavedeno zvláštní osobní ohodnocení pro administrativu. Dle předběžných odhadů by mohlo být 
k dispozici až 27 MIO Kč ročně na zvýšení mezd. 



Stránka 4 z 4 
 

5. Investiční akce PF UK – fasády a okna 

Kol. doc. Sedláček uvedl tento bod a předal slovo Bc. Hájkovi, který představil tabulku financování 
investiční akce fasády a okna zpracovanou oddělením výstavby a investic. V časovém harmonogramu 
je naplánováno ukončení této investiční akce na začátek roku 2027. Z plánovaného čerpání ve výši 
50 MIO Kč z fondu „Mikuláš“ se předpokládá, že bude dle uzavřené Smlouvy o dílo PF UK čerpat 
27 822 772,84 Kč. Celková cena investiční akce fasády a okna nemusí být ještě konečná, protože je 
potřeba počítat s více či méněpracemi. 

6. Různé 

Kol. doc. Sedláček uvedl tento bod a otevřel rozpravu, ve které se kol. dr. Hurychová dotazovala na 
plány týkající se elektronizace a efektivnosti komunikace mezi ekonomickým oddělením a jednotlivými 
katedrami. Mgr. Vodenka informovala, že od 1. ledna 2026 se plánuje přejít na ekonomický informační 
(účetní) systém iFIS. Součástí tohoto systému je elektronické schvalování veškerých účetních dokladů, 
jejich úschova a také možnost zobrazení rozpočtu kateder/pracovišť. Dále kol. doc. Sedláček v rámci 
rozpravy informoval o probíhajícím dotazníkovém šetření ohledně redukce tiskáren na PF UK.  

Kol. doc. Sedláček závěrem uvedl, že příští zasedání Ekonomické komise AS PF UK je naplánováno 
na 27. května 2025. Následně poděkoval všem přítomným za účast a zasedání ukončil. 

 
 
 
Zapsal: Míka  

Schválil: Sedláček  

 


